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А. Г. Фишов, М. Ю. Фролов 

Идентификация электрических параметров синхронных машин в возмущенных режимах. 

Предложен метод идентификации параметров синхронной машины на основе уравнений Парка – Горева 

путем обработки регистрограмм переходного процесса. Исследование метода проведено на цифровой модели 

в Matlab Simulink. Метод работоспособен в широком диапазоне возмущающих воздействий, что позволяет 

решать задачу идентификации параметров машины без вмешательства в ее эксплуатационные режимы. Ме-

тод может быть использован в электрических сетях с распределенной генерацией с автоматическим управле-

нием и открытой сетевой архитектурой. 
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Osika L. K. 

Smart Grid conception in the context of scientific and technological achievements within the field of elec-

tric power systems structure and trends of their development. 

The paper analyses the emergence and transformation of intelligent electric network (Smart Grid) concept in 

Russia and in other industrialized countries. The place of this object in the architecture of electric power systems 

is revealed. The paper also shows that it is impossible to consider Smart Grid as a scientific and technological 

product or the result of a special project, including a project of national scale. The necessity of an evolutionary 

approach to the development of UES of Russia intelligent features from its modern state is substantiated. 
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